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Het afgelopen jaar was een ongewoon jaar. Ieders leven wordt in de greep gehouden 
door de corona-pandemie. Veel mensen maken zich zorgen, om hun gezondheid, 
hun naasten en hun baan. En de mensen die zorg leveren, lopen op hun tandvlees. 
Ook in Zevenaar was en is het goed te merken dat het leven anders is. Geen 
evenementen, en de horeca voor de tweede keer gesloten.  
 
En nu moeten wij, in deze tijd, het hebben over het herstelplan en over de 
meerjarenbegroting over 2021-2024. Wat ons betreft is het bespreken van een 
meerjarenbegroting in deze tijd niet logisch. Ondanks dat het een document is dat we 
jaarlijks bespreken, lijkt het ons dit jaar niet de beste keuze. We weten immers niet 
hoe lang deze crisis nog voortduurt. Ook het herstelplan is wat ons betreft niet 
geheel juist, het zou herstelplan Deel 1 moeten zijn.  
 
In het herstelplan missen wij dan ook de risico’s voor de tweede golf, en de 
herstelmaatregelen die vast klaarstaan als de tweede golf, waar we nu inzitten, 
voorbij is. Ook valt ons op dat het herstelplan niet alleen uit herstel bestaat, maar dat 
er nieuw beleid in staat, wat dan dus weer thuishoort in de meerjarenbegroting. De 
twee grootste gevallen hierbij zijn de projecten van de RSD en het verduurzamen van 
de eigen organisatie. Ook blijft het onduidelijk wat deze twee zaken met herstel te 
maken hebben. 
 
In de meerjarenbegroting daarentegen staat weer vrij weinig nieuw beleid. Wel staat 
de toiletvoorziening bij de Breuly erin. Dit omdat de raad een motie heeft 
aangenomen om hier onderzoek naar te doen. Wij hebben voor deze motie gestemd, 
omdat wij van mening zijn dat er sowieso véél meer toiletvoorzieningen in Zevenaar 
zouden moeten zijn. Alleen willen wij wel graag realistisch blijven. In deze tijd van 
corona, lijkt ons dit niet de hoogste prioriteit hebben.  
 
Over de omgang met jeugdzorg en Wmo zijn wij zeer teleurgesteld. Zeker als we 
andere raadsleden horen zeggen dat er bezuinigd moet worden daar waar het geld 
kost. Tegelijkertijd wordt er constant geroepen dat de overheid met geld moet komen. 
Dat laatste vinden wij ook, maar wij gaan de zorg niet kapot bezuinigen omdat er 
geen geld uit Den Haag komt. Zorg kost geld. En dus moet je op andere punten 
bezuinigingen om ervoor te kunnen blijven zorgen dat iedereen de juiste zorg en 
ondersteuning krijgt. Ons weerstandsvermogen staat in de meerjarenbegroting op 
2,96, terwijl 1,0 het minimum is. Hier zitten wij dik boven. En toch wil dit college én de 
volgzame coalitie bezuinigen op zorg. Op zorg! En dit terwijl wethouder Dagobert van 
Dellen op het geld blijft zitten.  



 
Zelfs het mantelzorgcompliment kan er niet meer vanaf. En dit terwijl zeker deze 
mensen altijd al, maar ook zeker nu, zich zo ontzettend inzetten voor anderen. En 
hierbij ook zeker de gemeente een hoop werk uit handen nemen en kosten 
besparen. Het is treurig om te zien hoe ondankbaar de gemeente zich opstelt naar 
deze mensen. 
 
De NME is op dit moment een ‘hot item’. De scholen hebben zich de afgelopen tijd 
uitgesproken over het belang van het behoud van de NME. Onze hoop is dat de 
coalitie hier nu wél luistert. Vorig jaar heeft de oppositie bij de gemeenschappelijke 
tegenbegroting ook al aangegeven wat het belang van de NME is. Daar werd toen 
(natuurlijk) niet naar geluisterd.  
 
Wij zijn dan ook blij dat nu, in tegenstelling tot de Voortgangsrapportages, 
verbetering van de bestuurscultuur niet meer in de meerjarenbegroting staat. Dit was 
onbegonnen werk. Wel staat er dat “Betrokkenheid en betrouwbaarheid kenmerkend 
zijn voor onze gemeenteraad en college”, tenminste dat is wat we willen. Maar ook 
dat heeft, met de kennis van het verleden, nog een lange weg te gaan.  
 

 


